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SENTRALSTYREMØTE 13.-15. NOVEMBER 2009 2 

Saksbehandler: Mari-Kristine Morberg  3 

Sak 62/09 Referat  4 

Tilstede:  Lars-Petter Helgestad, Kari-Anne Ribsskog, Espen Urkegjerde, Kjetil 5 

Hermansen, Anna Marie Antonsen, Helene Kleppestø, Gunnhild 6 
Strokkenes, Anders Garbom Backe, Siri Engen (lørdag), Synøve 7 

Vang, Mari-Kristine Morberg (sekretariatet). 8 
 9 
Forfall:  Dan-Raoul Husebø Miranda, Ida Brustad Stokke og Birgitte T. Meyer 10 

 11 

Sak 51/09 Innkalling og saksliste 12 

Lars-Petter gjør oppmerksom på at det er ført opp en ekstra sak på lista, sak 13 
60/09 Supermidler. Gunnhild vil gjerne snakke om utveksling. Dette gjør vi 14 

under saken Nepal. Sommerleir snakker vi om under eventuelt.  15 

”Innkalling og saksliste godkjennes.” 16 

Sak 52/09 Referat fra forrige møte 17 

”Referatet godkjennes.” 18 

Sak 53/09 Orienteringer 19 

a. Medlemsrekruttering 20 

Lars-Petter sendte ut mail om de viktige tidspunktene, så styret er relativt 21 
oppdatert. Nå er vi 776 tellende medlemmer. Nesten 1000 innmeldte. Helene 22 
lurer på hvorvidt det er dreier seg om nyinnmeldte eller folk som har betalt 23 

kontingent. Det dreier seg mest om nyinnmeldte, men vi har også sendt ut 24 
purring på e-post og jobber med å sende ut sms. Lars-Petter presenterer kurver 25 

fra flere ungdomsorganisasjoner. PRESS har en opp-og-ned-kurve. HU har en 26 
bratt kurve, - en raskt voksende ungdomsorganisasjon. Anna-Marie sier det er 27 
fint å grafisk se hvordan de andre ungdomsorganisasjoners utvikling er, sånn at 28 

vi vet hva vi sammenligner oss med. Det kan være lurt å vise grafene til 29 
hovedstyret.  30 

Synøve - vi må heller få flere medlemmer enn å slappe av. Gunnhild – få flere 31 
medlemmer og heller endre strukturen i organisasjonen i forhold til seminarer og 32 
slike ting. Vi bør jobbe med skolegudstjenester og menighetsblader. Sende ut 33 

mail til lokallagsleder med forslag på leserbrev.  Det etterspørres at Mari-Kristine 34 
også sender ut lister med alle medlemmer, med e-post og telefonnummer.  35 

b. Styrets runde 36 

Anders: Jeg har vært i Tromsø og besøkt lokallaget. Det var 15 som kom på 37 

pizza. Fikk sett nordlys. Har laget tekst om HU til LNU på norsk og engelsk.  38 
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Kjetil: Har vært på TV og radio. Blitt skrevet mye om programmet på NRK. 39 

Sjekket post mens Mari-Kristine var i Nepal. Vanlig økonomirutiner. Høstseminar. 40 
Purra på supermidler. Har vært i kontakt med Drammen om mulig nytt lokallag. 41 

AU-møter. 42 

Siri: Arrangert høstseminar. AU-møter. Møte med Kristin Mile. Forberedt 43 
sakspapirer. Noe oppfølging fra Nepal. Lese mail.  44 

Dan-Raoul: Arrangør høstseminar. Deltatt i Nepal. 45 

Synøve: Fått i gang Gjøvik lokallag, arrangert ekstraordinært årsmøte, besøkt 46 

både Hamar og Gjøvik lokallag. Minne på frister. Lav terskel for å ta kontakt. 47 
Skal ta kontakt med Trondheim. 48 

Kari-Anne: Skrevet mail med Gjøvik. Snakker daglig med Hamar. 49 

Konfirmasjonskursleder i Elverum. Snakka med organisasjonssekretæren. 50 

Gunnhild: Har vært i Nepal på IHEYOs konferanse og generalforsamling. Vært 51 

på møte i LNU om LNU-utveksling. Ikke vært så flink som hun burde vært. Møte 52 
med Østfold ble avlyst pga sykdom. Skal besøke Vestfold på tirsdag. Har ikke 53 
oppdatert humanisme på nettsidene. Kommer ikke til å gjøre det, så ber om at 54 

noen andre gjør det. Snakka med Anders om supermidler. Gunnhild har ikke 55 
snakka med Drammen.  56 

Anna-Marie: Kjøpt bilder til nettsider. Snakka med Tromsø om seminar. Har 57 
ikke gjort noe mer med strykemerker. Vært på kurs. 58 

Espen: Vært på seminar med HEF Rogaland, skrevet på nettsidene om 59 

høstseminaret, vært på fylkesstyremøtet i HEF Rogaland. Hatt kontakt med 60 
Egersund om stiftelse av nytt lokallag. Snakka mye med lokallag og Stavanger. 61 

Arrangert møte for lagene om Nordea nettbank og episerver med Mari-Kristine. 62 

Helene: Deltok på møtet i Rogaland, høstseminar, besøk i Tromsø og fikk møtt 63 

resten av styret – det var hyggelig å møte folk i styret man ikke har møtt før, 64 
fylkesstyremøtet med HEF. HEFs tema-møte med Andreas Heldal-Lund. Var på 65 
barnehøringa. Skal delta på stiftelsesmøte til Egersund mandag 16. november. 66 

Snakket med Tromsø om seminaret de vil ha.  67 

Lars-Petter: Evaluering av dialogtreff. AU-møter. Vært på mottagelse for Trond 68 

Enger som gikk av som generalsekretær for LNU. Deltager på høstseminar – fint 69 
å ikke være med å arrangere. Kurslederverksted i LNU. Vært i Nepal på IHEYO-70 
konferanse og generalforsamling. Lese e-post. Snakka om Humanistisk Ungdom 71 

på konfirmasjonslederkurs i Buskerud. Deltatt på kontaktkonferansen til Barne- 72 
og Likestillingsdepartementet. Møte med Kristin Mile. Forberedt 73 

sentralstyremøte. Oppfordra lokallag om å oppdatere nettsider. Vært på ”I kveld” 74 
med Christian Strand og snakka om Alternativmedisin. Hatt møte med 75 
valgkomité. Vært i FriTanke om HU/HEF-medlemmer og kontingenttiltak. Jobba 76 

med SMS-utsendelse. Møte med Marita (informasjonsrådgiver) og Hans Christian 77 
om positiv julekampanje.  78 

c. Sekretariatet 79 

AU-møter, arrangert høstseminar, kurslederverksted, valgkomitekurs, Rogaland, 80 

Nepal, kontaktkonferanse, møte med Kristin Mile, overvar presentasjon av 81 
rapport om livsfaseriter, blitt med i arbeidsgruppe for tro og livssyn i LNU, 82 
nettsider, nyhetsbrev, ansattsamling HEF, sakspapirer, møte med valgkomité to 83 

ganger, hatt kontakt med noen lokallagsledere, statsbudsjettfrokost hos LNU, 84 
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politisk strategi, HU sin rolle i HEFs handlingsplan, budsjett, strategi, Kick-Off, 85 

styremøte. Irene og medlemsservice. Samarbeidsmøte med Kristin. Møte med 86 
Inger-Johanne Slaatta om konfirmantrekruttering. 87 

  d. Lagenes runde (se eget referat)  88 

 e. Økonomistatus  89 

Kjetil orienterer om økonomistatus. Styremøter er et av stedene vi har 90 
overskredet budsjettet. Dette handler blant annet om dyre flyreiser, uhell med 91 

Cochs. På internasjonalt kommer vi til å ligge på det vi har budsjettert. Ligger 92 
godt an i forhold til tidligere i år. Vi kuttet betraktelig på høstseminaret og 93 
sommerleiren. Vi har reddet oss inn ved å holde kostnadene nede på både 94 

sommerleir og høstseminar. Det kan være vi klarer å gå litt i overskudd, noe 95 
som hadde vært flott siden vi gikk noe i underskudd i fjor. 96 

Sentralstyret ønsker linjer på regnskapsrapporten.  97 

 98 

  f. Høstseminar 99 

Dan-Raoul (via e-post): Høstseminaret gikk greit. Bedre rutiner på sykdom, som 100 

en ansvarsperson. Anna-Marie enig med Dan-Raoul. Mye bråk om kveldene. 101 
Espen ble sint. Alle soverom bør være stillerom. Løp rundt. Mange konfirmanter. 102 
Før var folk litt eldre, en annen type gruppe deltagere. Trenger flere regler, for 103 

eksempel noe skriftlig. Dette er et faglig seminar. Man skal lære noe derfor bør 104 
man ha leggetid. Det kan være en idé å dele rom etter de som bråker. Men da 105 

følger ikke folk med dagen etter fordi de er trøtte. Dette med ingen tidsbestemt 106 
leggetid var noe vi testa ut, fordi vi trodde folk var modne nok. Men det viste seg 107 
å ikke fungere. Derfor må vi gjøre noe annet. Da må vi lage regler. Kanskje vi 108 

kan lage regler sammen som en flertallsavgjørelse. Utdype introduksjonsmøtet 109 
på kommende seminarer.  110 

 111 
Folk som ikke følger med ødelegger for alle. For eksempel ved at foredragsholder 112 
vil ikke komme tilbake. Får høyere regning. Ha et større møte som introduksjon. 113 

Seminar om respekt.  114 
 115 

Vi var for få fra sentralstyret tilstede. Man kan se utenfor sentralstyret etter folk 116 
som kan hjelpe til, for eksempel lokallagsledere. Må samarbeide. Sette opp 117 
arbeidsgrupper. 118 

 119 
Seminarene kan heller ikke bli for ”skolete”. Ikke sitte stille-foredrag hele tiden. 120 

Det må være sosialt, ellers vil man ikke komme. Mer sosialt på dagen og på 121 
kvelden. Må ha opplegg for at alle skal kunne være en del av det sosiale.  122 
 123 

Hvordan gikk det med det faglige opplegget som sentralstyret var ansvarlig? 124 
Enkelte følte at de fikk være mer aktive og vist seg fram som ledere med mer 125 

ansvar. Får vist for organisasjonen hva det vil si å være sentralstyremedlem. Det 126 
er en god øvelse i å lære om å arrangere seminar. Det er fint å føle seg nyttig.  127 
 128 

Humanistisk Ungdom har vokst seg så store at deltakerne blir mer splitta, 129 
mellom de nye og de som har vært med lengre. Fokuset på rekruttering har blitt 130 
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så stort at mange konfirmanter som er med, ønsker å få noe annet ut av 131 

seminaret. 132 
 133 

En løsning kan være å forberede seg mer på alder før seminaret. Enten før eller 134 
etter påmelding.  135 

Menneskerettigheter var navn på seminaret. Overraskende med så mange 136 

påmeldte. Mange melder seg på uten å se på programmet. Hvordan man 137 
organiserer og strukturen rundt må tilpasses i forhold til alder. Det er mulig å 138 

dele opp gruppene litt. Annet innhold.  139 

g. Barnehøringa 140 

Helene deltok fra HU. Hun følte seg gammel. Mange barn som hadde blitt 141 
mishandla. Sterkt av så unge mennesker å fortelle om dette. Alle skulle ha en 142 
egen t-skjorte med sitt budskap. ”For en religionsnøytral offentlig skole”. Snakka 143 

med FNs ekspert. Jobba på kvelden og laget plakat. Hun var med på gruppe om 144 
asylbarn i Norge. Hun fikk si det hun ville si. Alle hadde høytalere med 145 

oversettere. Lærte noe om organisering av seminar.  146 

 147 

  h. IHEYO-konferanse i Nepal 148 

Gunnhild, Dan-Raoul og Mari-Kristine dro som representanter fra HU, mens Lars-149 

Petter og Randi Hermanrud (fra HEFs hovedstyre) representerte HEF.  150 

Konferansen het ”Secularism – Open Door for Human Rights Defense” og handlet 151 
mye om Nepal sin nye grunnlov som skal være sekulær. Mange deltagere fra 152 

Nepal og India. Handla mye om hvilke utfordringer man møter i disse landa. Var 153 
en rekke seminarer og foredrag. Lars-Petter snakka om hva vi jobber med i 154 

Norge. Våre utfordringer virker lite viktig og trivielle. Ca. 50 deltakere Nepal, 155 
India, Bangladesh, Norge, Pakistan, Tyskland, Belgia, Australia. Vi fikk høre om 156 
da Paven kom til Sydney og humanister i Australia lagde sin egen popemobile 157 

 158 

Vi besøkte en prosjektlandsby noen timer utenfor Kathmandu som HAMU støtter. 159 

Alle innbyggerne var av en veldig lav kaste. Søsterorganisasjonen vår i Nepal 160 
jobber mye i landsbyen med å legge inn toalett og bygge skoler.  161 

Viktig å snakke med humanister fra andre land.  162 

 163 
Kritikk: Vanskelig å forstå, holde seg til ett språk, lite informasjon, måtte vente 164 

mye.  165 

i. Konfirmantrekruttering 166 

Spørsmålet er om dette er mulig å få til i 2010. 167 
Hva slags form ønsker vi at rekrutteringa skal få? Det kommer an på hvordan de 168 
gjør det i Telemark. Vi vet ikke. Derfor må vi gå i dialog med dem. Vi må ta 169 

kontakt med organisasjonssekretærene.  170 
 171 

Kristin Mile er positiv til prosjektet. Det er interesse i HEF for at vi skal få til 172 
dette. Tanken er at HU skal lage innholdet, i samarbeid med HEF lokallag.  173 
 174 
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Har vi snakka med HU-lokallaget? Hvis ikke må vi snakke med dem!  175 

 176 
Bør vi kanskje vente til neste år? Hva kan vi gjøre om det er kurskvelder? 177 

Kanskje vi kunne byttet ut Telemark med Akershus som er nærmere?  178 
Kristin vil at vi skal ha litt spredning geografisk? Men også forskjell på HU-lag? 179 
 180 

Tromsø: Ligger samme helg som vi skal ha sentralstyremøte i mars.  181 
 182 

Hvis dette fungerer i forhold til rekruttering, så har vi kanskje ikke råd til å la 183 
være å gjøre dette? Slik det er nå, er det et spørsmål om både menneskelige og 184 
økonomiske ressurser. Dette er et tidkrevende prosjekt. Det er et ønske om å 185 

ansette noen, men hvem kan det vært som får en sånn stilling? 186 
 187 

Vi har råd til å sette i gang dette, dersom vi bruker av egenkapitalen, men det 188 
betyr at vi må få penger inn igjen. Vi bør gjør dette, Kristin har signalisert at hun 189 
er villig til å bevilge midler til dette.  190 

 191 
Hvem kan være med å utvikle opplegget som skal brukes?  192 

Lars-Petter, Kjetil og Helene.  193 
 194 
Ta kontakt, finne ut form og innhold  195 

Hvilke rammer?  196 
Helger? Kvelder? 197 

Finnes det noen sosiale arenaer hvor vi kan komme og ordne noe? 198 
 199 

Tromsø lokallag? 200 
Gi dem minimum beskjed om det vi vet i dag.  201 
 202 

Vi må bruke de ressurspersonene vi har.  203 
Tarjei bor i Telemark 204 

Bruke Vestfold og Kristiansand, som har vært konfirmanter nylig 205 
 206 

Sak 54/09 Sentralstyrets møtekalender 207 

 208 
Sentralstyret vedtar:  209 

”Dato og klokkeslett for sentralstyrets møter f.o.m. november 2009 vedtas i tråd 210 
med den fremlagte planen: 211 

 212 
Dato(er) Arrangement    Start   Slutt____ 213 

  214 
 29.-31. januar  Kick-Off     fre 1600 søn 1700 215 
 5.-7. februar Sentralstyremøte HU   fre 1800 søn 1500 216 
 13.-15. mars Sentralstyremøte HU   fre 1800 søn 1500 217 
 16. april Sentralstyremøte HU   fre 1700 fre 2100 218 
 17.-18. april Landsmøtet    lør 0930 søn 1800 219 
 11.-13. juni Sentralstyremøte   fre 1800 søn 1500 220 
 29.juli-5.aug Sommerleir    tor 1800 tor 1700 221 
 10.-12. sep  Sentralstyremøte   fre 1800 søn 1500 222 
 29.-31. okt  Høstseminar    fre 1600 søn 1700223 
 5.-7. november Sentralstyremøte (på hytte?)  fre 1800 søn 1500” 224 
 225 
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  226 

Sak 55/09 Form på seminarer 227 

 228 

Vi må bli mer bevisste på hvilke seminarer vi har. Kick-Off var tenkt som 229 
organisasjonsseminar. Medlemmer og deltakere ser ikke på Kick-Off på samme 230 

måte som det vi gjør. Det går på bekostning av deler av det sosiale aspektet ved 231 
et seminar.  232 

Synøve: Plassere tidsmessig. Er det lurer å ha det som et styreseminar etter 233 

årsmøtet?  234 

Anna er enig i begge to. De fleste som starter har minimum med erfaring. 235 

Lokallagene trenger dette.  236 

Gunnhild: Å kun ha seminar for lokallagsledelse. Januar er ikke en god tid. Bytte 237 
om på høstseminar og Kick-Off?  238 

Slik det er nå ligger Kick-Off i januar for å lære opp før årsmøtet.  239 

Regionskontaktene må ringe og følge opp om årsmøtet. Gi faste frister. Skrive 240 

det i HEFtet. Organisasjonen må få litt igjen for alle pengene vi legger inn i 241 
seminaret.  242 

Legge vekt på at det er organisasjonsseminar. Kun for de som DRIVER 243 

organisasjon. Reklamere riktig. 244 

I praksis kan vi ikke arrangere flere på våren, kapasiteten er sprengt. 245 

Skal man ha en kvote på opplæringsseminar? 246 
 247 
Mari-Kristine foreslår en årskalender som ser sånn ut: 248 

 249 
Sommerleir - august 250 

Høst – mulige regionale seminarer 251 

November – lokallagsledersamling/årsmøteopplæring 252 

Januar – Ideologiseminar regionale  253 

Mars – Lokallagsseminar/organisasjonsseminar 254 

 255 

Dette er en god modell fra sommerleir 2010. 256 

Lokallagsledersamling er en god ide. Sentralstyret ønsker dette.  257 

 258 

Men hva gjør vi i år? Dropper vi Kick-Off i år og satser heller på en mars-samling 259 
med nye lokallagsstyrer?  260 

 261 
Dette avhenger av hvor mange som bidrar til seminaret. Det er kanskje for sent 262 

å avlyse dette, ettersom mange allerede har etterlyst det. Vi fortsetter som før 263 
frem til sommerleiren.   264 
 265 
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Vi må ikke legge skjul på at dette er et organisasjonsseminar. Mange i 266 

lokallagsstyrene vil jo bli sittende et år til.  En mulighet er å ha en frist for 267 
lokallagsfolk og en for andre. Eventuelt prioritere folk fra lokallag.  268 

 269 
Kjetil er seminarleder. Espen og mest sannsynlig Synøve, er arrangører. Resten 270 
av sentralstyret hjelper til.  271 

 272 

Sak 56/09 Budsjett 2010 273 

Kjetil ønsker velkommen til budsjettforhandling. Det er alltid knyttet usikkerhet 274 
til budsjett.  275 

 276 
En ny post er konfirmantrekruttering. 277 
Vi ønsker å ha penger til to aksjoner. Blant annet en juleaksjon som er basert på 278 

nettsider.  279 
Lokallagskurs. Ønsker å bruke 100 000 på det. Ønsker litt høyere standard, en 280 

gulrot for de som sitter i lokallagsstyrer.  281 
Filosofiske samtaler, i samarbeid med Ideologi- og livssynsavdelingen i HEF. I 282 
tillegg til høstseminar.  283 

På sommerleir og høstseminar har vi tatt høyde for flere deltakere og 284 
prisjustering generelt.  285 

Ønsker flere give-aways og gratismateriell, bannere og profileringsmateriale, 286 
spesielt i konfirmantrekrutteringen.  287 
Vi legger opp til å gå i overskudd, for å dekke opp det vi gikk med underskudd i 288 

fjor.  289 
 290 

Notat til Hovedstyret:  291 
Trosopplæringsreformen. 292 
Styrke trosopplæringen i det enkelte samfunn. HEF har kanskje ikke brukt disse 293 

pengene på kun konfirmasjon og HU.  294 
 295 

Vi hadde et konstruktivt møte med Kristin. Vi fikk inntrykk av at budsjettet til 296 
HEF er for trangt, slik at vi ikke kan forvente å få så mye som vi ønsker.  297 

 298 
Vi har i tillegg blitt oppfordra til å søke om Erik Waalers fond, som ligger på rett 299 
over 150 000 kroner.  300 

 301 
Vi har tidligere fått beskjed om at vi ikke skal søke HEF om penger i løpet av 302 

året. Nå ble vi oppfordra til å søke om penger når vi har behov for det.  303 
 304 
Sentralstyret ser flere argumenter mot å oppfordre til dette: 305 

 HU må lære seg å drive økonomistyring innenfor faste rammer og 306 
disponere skikkelig.  307 

 Det blir detaljstyring. Hovedstyret kan da velge hva vi får arrangere.  308 
 Vi må også kunne få planlegge langsiktig.  309 
 HEFs medlemmer (Landsmøtet) ønsker satsning på HU. 310 

 HU har hatt et år med svært trang økonomi. 311 
 Det er vel lettere for hovedstyret å tildele midler en gang i året. 312 

 HU bruker ikke penger på urimelige ting, det er derfor ingen grunn til å 313 
detaljstyre aktivitetene våre.  314 

 315 
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Vi må vise oss mer fram på landsmøtet. Utfordre hovedstyret hvis de ikke gjør 316 

jobben sin. Vi opplever at fylkeslederne støtter oss. Kanskje vi burde være 317 
flinkere til å få engasjerte HU-folk på årsmøtet. Viktig å synliggjøre oss.  318 

 319 
Sentralstyret føler vi fikk den støtten vi trengte på landsmøtet.  320 
 321 

Se på signaler i november, lobbyvirksomhet. Delta på hovedstyremøte i februar.  322 
 323 

Kommentarer til budsjettet:  324 
 325 
Er det mulig å be lokallag betale litt for materiell til for eksempel aksjoner? Må se 326 

an på lokal aktivitet i forhold til LNU sitt regelverk.  327 
 328 

Kan man få til en avtale med gratismateriell, felles handel gjennom 329 
sentralleddet? 330 
 331 

Offentlig støtte – etableringsstøtte fra fordelingsutvalget. Vi håper vi øker en del, 332 
ettersom vi har mange flere medlemmer. Men det er 13 nye organisasjoner som 333 

søker og summen penger har ikke blitt forandra, så det er ikke sikkert vi får like 334 
mye.  335 
 336 

Vi har mål om minst 1000 medlemmer 31. januar 2010.  337 
 338 

Andre inntekter: Erik Waalers fond og momskompensasjonen.  339 
 340 

10 000 settes av til nye lag.  341 
 342 
Landsmøte – ønsker å øke reiseutgifter pga. flere delegater og at kandidater 343 

også får delta.  344 
 345 

Ønske om å ha to aksjoner. Søke LNU om midler til for eksempel inkluderende 346 
juleavslutninger.  347 
 348 

Kick-Off – kutta mye for å være for lokallagskurs framfor et seminar for alle.  349 
Høstseminar – søke støtte fra fond. 350 

 351 
Filosofiseminar – kulturmidlene.  352 
 353 

Varesalg: Kostnad på lokallag. Bannere.  354 
 355 

Sentralstyret vedtar:  356 
 357 
 ”Foreløpig budsjett og prioriteringer for 2010 godkjennes.”  358 

 359 
 360 

Sak 57/09 Human-Etisk Forbunds navn 361 

Prosessen går trått. Det er få som mener noe. Det vil ikke bli noe skifte nå, med 362 

mindre noen har et voldsomt engasjement.  363 
 364 
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Diskusjon i fylkesstyrene. Det vil koste ekstremt mye å skifte navn. Alle kaller 365 

det noe. Det er 70 % i mot å skifte navn. Mens 30 % er for.  366 
Et godt innarbeida navn. De fleste har hørt om det, selv om de ikke klarer å 367 

stave det riktig. Det blir ikke noe skifte før man har et godt alternativ.  368 
 369 
Er det HU sin sak å mene noe om dette? Som HEF-medlemmer har vi meninger, 370 

men kanskje ikke som HU-medlemmer? Misliker debatten. Den dagen 371 
navneskiftet er den store saken, så har vi tapt noe.  372 

 373 
Noen synes det er viktig med etikk i navnet, for humanister trenger ikke kun å 374 
være sekulære. Vi heter Humanistisk Ungdom, men kan ikke mene noe om hva 375 

HEF heter.  376 
 377 

Vi bør eie humanisme-begrepet. Men det er ikke et argument, for det er andre 378 
som bruker det også.  379 
 380 

Saken er viktigere enn navnet. Man må heller jobbe for saken. Det vil ta år og 381 
dag før dette blir innarbeidet i befolkning.  382 

 383 
Hva heter livssynet vårt? Humanismen? Samsvar? 384 
 385 

Vi bør ikke vedta noe som helst. Forbeholder oss passive foreløpig. 386 
  387 

Sentralstyret vedtar:  388 
 389 

 ”Humanistisk Ungdom ønsker ikke å ta stilling til hvorvidt Human-Etisk 390 
Forbund bør skifte navn”.  391 

 392 

 393 

Sak 58/09  Reklame for alvor 394 

Mari-Kristine orienterer.  395 
Dan-Raoul ønsker å være med i et slikt utvalg. Det gjør også Helene og Anders. 396 

Et forslag til tittel kan være: ”En regel for deg, en annen for meg?”  397 
 398 
Sentralstyret vedtar: 399 

 ”Helene, Anders og Dan-Raoul framlegger konkrete forslag til tema og 400 
prosjekt på sentralstyrets neste møte i februar.” 401 

 402 

Sak 59/09 Eventuelt 403 

 404 
Sommerleir: 405 
 406 

Blir på Nummedal idrettskole.  407 
Workshops og flere parallelle.  408 

 409 
Temaidé: Identitet, seksualitet, samfunnets syn. Deiligst.no, feminisme, å være 410 
annerledes. Sentralstyret ønsker de hadde fått vite om leirsted tidligere. AU 411 

beklager. Travelt før Nepal og mange siste-liten-avgjørelser. Det var få 412 
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alternativer igjen når vi bestilte. Komme med forslag til leirsted 2011 på 413 

februarmøtet. 414 
 415 

 416 

Sak 60/09 Supermidler 417 

 418 
Supermidlene er til for å et eller flere lokallag som ønsker å arrangere en lokal 419 
eller nasjonal aktivitet. Er det noen som er inhabile?  420 

 421 
Ingen søker. Det står ikke så mye på nettsidene. Send inn en søknad. Utlysning 422 

å endres. Dette foreslås at vi diskuterer senere og kun fordelinga foretas nå. 423 
  424 
Sandnes har lagt mer arbeid inn i det, fordi de har lagt ved et budsjett. De har 425 

også mer erfaring, men likevel ville Tromsø hatt godt av dette.   426 
 427 

Kanskje man skal spre erfaring og ikke tildele til de som har erfaring fra før?  428 
 429 
Det regionale aspektet er viktig for å styrke organisasjonen i ulike deler av 430 

landet.  431 
 432 

Ålesund leverer inn referat fra nedleggelse. Ved å overføre Ålesunds midler blir 433 
den totale summen på 35 279,03. 434 
 435 

Er ikke det for lite penger uansett? Dette arrangementet kan bli veldig dyrt 436 
veldig fort. Vadsø og Tromsø sitter også med noe penger fra før. Anna Marie 437 

regner med mye reiseutgifter.  438 
Anna Marie forlater møtet. Hun føler seg inhabil.  439 
 440 

To voteringsrunder:  441 
Alle stemmer på den de ønsker først. 442 

Deretter mellom de to første:  443 
 444 

Sandnes 0 445 
Vestfold 1 446 
Tromsø 6 447 

1 avstår 448 
 449 

Tromsø fikk mer enn 50 % allerede i første avstemmingsrunde. 450 
 451 
Sentralstyret vedtar: 452 

 ”Supermidlene på kr. 35 279,03 tildeles Tromsø lokallag og Vadsø 453 
lokallag.” 454 

 455 
 456 
Møtet ble avsluttet 13.25, med etterfølgende møtekritikk.  457 

 458 
Bli flinkere til å rekke opp hånda, fordi det er kjedelig å vente på tur når alle 459 

andre snakker. Lære forskjell på replikk og innlegg. Unødvendig å si hvor enig 460 
man er.  461 
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Det er greit å vite hvor folk står, ettersom vi sjelden voterer. Det er for liten tid 462 

til verksted. For liten tid til møtesaker på slutten. Det er ikke noe problem å ha 463 
lange møtedager, så lenge man har gode pauser. Utnytte fredag. Særlig til 464 

verksted. Blitt flinke til å korte ned på styremøter. Mange blir slitne dersom man 465 
jobber fredager. Stole på møteleder for å avgjøre hvilke saker som det er 466 
nødvendig å diskutere. Eller motsatt. Flinkere til å sove tidligere.  467 

468 
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Referat fra Roar Johnsen om Internasjonal Verdenskongress i Oslo 2011 469 

Leder for programkomiteen for Verdenskongressen, og i kongresskomiteen. HEF 470 
sin representant i IHEU og i internasjonalt utvalg for HEF. 471 

Verdenskongressen holdes hvert tredje år. Da holdes IHEYO og IHEU konferanse 472 
og kongress samtidig.  473 

Hva forventes det at HU bidrar med?  474 

Norge er flinke til å organisere ting. Det er den beste kongressen noen gang. Det 475 

er IHEU som offisielt organiserer kongressen. HEF er den tekniske arrangøren. 476 
Hovedstyret i HEF har oppretta utvalg som har ansvar for dette, programutvalg 477 
og organisasjonsutvalg. 478 

Tar sikte på å ha ca. 800 deltakere (600 er minimum). Har et godt støtteapparat 479 
i forbundet. Kommer tilreisende fra mange steder. Satser på 40 % fra andre 480 

land. Faglig input og utveksling av erfaringer og spennende diskusjoner (er 481 
fattigdom et viktigere problem enn livssynsundertrykkelse?)  482 

 483 

Det er mer en bare kongressen: 484 

3 dager kongress 485 

IHEU generalforsamling, en dag før og halv dag etter 486 
Styremøte før og etter 487 
Eventuelt regionale generalforsamlinger.  488 

IHEYOs generalforsamling, før og etter. 489 
Årlig konferanse.  490 

 491 
Det skal stiftes ny forening. Fritenker organisasjonen ILCAF. 492 
 493 

Ønsker også å tilby annet stoff, noe utenfor konferansen. Muligens i form av 494 
workshop før/etter konferansen om for eksempel stat/kirke, seremonier, livssyn. 495 

Innslag om humanistiske seremonier? Hvorfor er humanistseremonier så 496 
populære i Norge?    497 

Lage ledertreningseminar – skolering for å bygge opp egne organisasjoner. 498 

Presse, media, politikk.  499 

Beregna for privatpersoner. Færreste får dekket fra egenorganisasjon.  500 

Deltageravgift ca 2000 kroner. HEF spytter mange penger inn i potten. En god 501 
del av pengene kommer til å gå til reisestipend til ca. 50 personer.  502 
 503 

Tema: Humanisme og fred 504 

Problemstilling knyttet til det, men ingen konkrete tilfeller 505 
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Firedelt-tema:  506 

1) Hvordan kan humanister bidra til å unngå konflikt? 507 

2) Global struggle for peace 508 

Inn i fredligere samfunn. Annen type konflikt og voldshandlinger, heller enn krig 509 
mellom nasjoner.  510 

Hvilken rolle spiller internasjonale organisasjoner? For eksempel FN eller andre 511 
regionale organisasjoner. Hvordan kan vi samarbeide med dem? Økonomiske 512 

organisasjoner som anser fred som eneste mulighet til framgang. IHEU er 513 
representert i FN-systemet. Er de veien til verdensfred? Eller andre virkemidler? 514 

3) The man, a peaceful animal?  515 

Biologisk arv. Har vi naturlige mekanismer for aggresjon? Betyr det at vi må 516 

forholde oss til enkeltindivider på andre måter. Håper på Richard Dawkins.  517 

4) Hvilken rolle spiller livssyn i konflikt? 518 

Bør alle humanister være militærnektere? Hvorfor gir ikke livssynet vårt noen 519 

føringer for dette?  520 

Plenum + diskusjoner. Blir ikke intim forsamling.  521 

5) IHEYO 522 

Gjøre noe praktisk som man kan engasjere seg i. Praktisk retta workshop-523 

aktiviteter. Hvordan løse konflikter? Dialog-teknikker. Menneskebibliotek. Mulig 524 
tema ”Peace Recipes”. HU spiller inn til IHEYO.  525 

 526 

Hva kan HU bidra med? 527 

Mange av temaene og foredragene vil være interessante for unge. Trenger 528 

bidrag til gode foredragsholdere. Call for papers i januar.  529 

En vanskelig kabal – kjønn, alder, geografi, akademisk/praktisk. 530 

Fra nå og fram til kongressen så kan HU nasjonalt og lokalt sette seg inni tema 531 
som skal diskuteres. Hvordan kan vi bidra til at andre medlemmer engasjerer og 532 
lærer mer om dette. Temamøter – lokalt eller nasjonalt.  533 

Hvordan har humanistisk ungdom i andre land det? Kulturforståelse til andre 534 
organisasjoner. Europa, Afrika, Asia…  535 

Kanskje knytte kontakter som man kan jobbe med fram til konferansen. 536 
Opplæring i faguttrykk på engelsk. Konferanse + diskusjoner på engelsk. 537 

Muligheter for å hjelpe til med selve arrangementet,  538 

Fransk, tysk og spansk – ta seg spesielt av disse deltagerne.  539 

Interaktivitet – varme opp før konferansen.  540 

 541 

HU kan selvfølgelig være deltager, men kan også kanskje være vertskap for 542 

andre ungdommer?  543 
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Håper på åpen påmelding. En grense for deltagere fra Norge. Det er også mulig å 544 

ta i mot flere enn 800 deltagere.  545 

Bo hjemme hos noen. Få så mange som mulig på ett hotell, eventuelt alle unge. 546 

Hvis mange kanskje nødvendig med gymsal/klasserom? 547 

Samkjørt kongress. 548 
Plenum.  549 

Parallell. 550 
Begge deler.  551 

Felles arrangement for alle.  552 
 553 
Trenger mange frivillige. Utlysning ca. halvt år i forveien. Opplæring minst 1 dag 554 

i forveien. Sjåfører, guider, resepsjon, pakking. Jobbe et år eller to senere med 555 
innspill man fikk på konferansen. Starten på noe nytt.   556 

Prosjektarbeid. Kongressen et utstillingsvindu? Informasjonsskranke og 557 
vrimleareal. Religionskritisk kunst. Religiøse tekster i pop-sanger? Bevisstgjøring 558 
i forhold til det. Moderne overtro. Hva kan man gjøre for at klassekamerater og 559 

venner ikke forsvinner i overtro, astrologi, etc?  560 

HU kan søke midler fra støtteordninger HEF ellers ikke har tilgang på, for 561 

eksempel Nord-Sør-midlene. Videre kan det samles inn penger til deltakere fra 562 
andre land.  563 

Sightseeing og kulturelle innslag.  564 

Kongress 12.-14. august. Utvidet program 10.-16. august. 565 

Oslo Kongressenter - Folkets Hus. Leie hoteller i området der.  566 


